

ACTA NÚM. 4/2021 4a Comissió de seguiment del Pacte de Ciutat

A la ciutat Sant Feliu de Llobregat, dia 12 d'abril de 2021 quan son les setze hores, es reuneixen en sessió virtual per celebrar la 4a sessió de la Comissió del Seguiment del Pacte de Ciutat de Sant Feliu de Llobregat, les persones que es relacionen a continuació:

II-Ima. Sra. Lúdia Muñoz Cáceres

Alcaldessa

Sr. Oriol Bossa i Pradas

Primer tinent d'Alcaldia i president de l'Àrea de Govern Obert i Serveis Generals.

Flavia Reina i Fajardo

Tercera Tinent d'Alcaldia i presidenta de l'Àrea de Drets de Ciutadania i Polítiques Socials

Sra. Mireia Aldana Llorens

Quarta tinent d'Alcaldia i presidenta de l'Àrea de Territori, Sostenibilitat i Activitat Econòmica

Sra. Loren Rider Jiménez

Regidora d'Activitat Econòmica, Cooperativisme i Ocupació. Feminismes i LGTBI. Salut Pública i Consum

Sr. Manel Martínez

Regidor de Cultura, Seguretat Ciutadana i Organització

Sr. Aitor Rivera

Regidor d'Habitatge, Tecnologies, Comerç i Turisme i Joventut

Sra. Lourdes Borrell Moreno

Portaveu Grup Municipal PSC

Sra. Manel Leiva Velázquez

Portaveu Grup Municipal SFCEP

Sr. Bernat Dausà i Amigó

Portaveu grup d'esquerra

Sr. Xavier Alegre Buxeda

Regidor no adscrit

Sr. Jaume Manyoses Canadell

Portaveu Grup Municipal Tots Som Sant Feliu

Sra. Àngels Salas Alonso

Gerent

Sr. Rafael Bellido Cárdenas

Director de l'Àrea de Territori, Sostenibilitat i Activitat Econòmica

Sr. Sergi Marí Ponts

Director de Area de drets de Ciutadania i polítiques socials

Sr. Jordi Soto

Assessor de l'ajuntament

Sr. Ricard Valls González

Tècnic de Projectes transversals, moderador de la sessió

Sr. Albert Ferrer Jimenez

Cap de l'Oficina Tècnica del Soterrament i tècnic de suport del Pacte

Sra. Dolors Turu Balmes

Cap del departament de Promoció Econòmica i tècnica de suport del Pacte

Sra. Raquel Gómez Escobar

Tècnica d'Habitatge

Sra. Julia Latorre Mingrat

Síndica Municipal de Greuges

Sr. Joan Saliner Catalan

Vicepresident de AEBLA

Sra. Carla Sabatés

Presidenta de Solidança

Sra. Lourdes Ruiz

UGT Baix Llobregat

Sr. Francesc Moliner

President de Fets

Sra. Pilar Gonzalez Reyes

Tècnica Creu Roja

Sr. Oliver Gonzalez Lorente

PAH Sant Feliu de Llobregat

Sra. Bàrbara Morales Pascual

Representant AFA Pau Vila

Sr. José Javier Sánchez Santos

Secretari d'Amics de la Natura

Sr. Manuel Guerra Sanchez

Representant de la Gent Gran al Consell Comarcal del Baix Llobregat

Sr. Isaac Amela Abellán

President de l'Associació de Discapacitats Físics de Sant Feliu de Llobregat

Sr. Oliver Gonzalez Lorente

PAH Sant Feliu de Llobregat

Sr. Manel Carrión

Club Handbol Sant Llorenç

Tècnica àmbits socials Solidança

Sra. Maribel González

AAVV Can Calders

S'excusa

Sra. Mercè Ariza Martin

Regidora de gent gran persones amb discapacitat i diversitat funcionals, Solidaritat, Cooperació i Agermanaments.

Ordre del dia:

-Estat de situació.

-Descripció de les actuacions

Propostes d'acord

Ampliació dels recursos destinats a l'atenció en l'àmbit de la Salut Mental.

Pren la paraula la **Sra. Lidia Muñoz** per exposar les dades i desgranar la consecució de tots els acords, els tres eixos garantia de drets, revitalització econòmica de la ciutat i nous usos de la ciutat. Posa en valor les ajudes per als mes afectats pel Covid-19.

A continuació exposa que, malgrat no esta en el pacte, també estan treballant Conveni per ampliar les hores d'atenció de salut mental des de l'Ajuntament i s'està treballant amb la generalitat. És un projecte nou que donarà suport a la xarxa p

Seguidament, mostra un document dels 3 eixos del programa d'ocupació.

Quan s'envii l'acta es farà arribar la presentació als membres de la Comissió de Seguiment del Pacte.

Pren la paraula el **Sr. Oriol Bossa** per exposar que al febrer va ser aprovada la part pressupostària del pacte de ciutat, dona les xifres i explica com s'ha finançat amb el romanent de tresoreria i com ha estat aquesta transacció. Explica que al ple també es va aprovar la primera modificació de crèdit, s'han fet 2 modificacions de crèdit per poder portar a terme el pacte de ciutat.

Pren la paraula el **Sr. Ricard Valls** per comentar l'estat de situació del pacte de ciutat, quan s'envii l'acta es farà arribar la presentació als membres de la sessió, explica de manera general i amb visió global els punts més rellevants, ja que després els regidors donaran més detalls.

Pren la paraula la **Sra. Flavia** inicia amb el tema de l'alimentació comentant un increment en els menjadors socials per gent gran o persones amb vulnerabilitat , també comenta que es veu necessari consolidar l'enviament de menjar a les cases, per poder treballar la cohesió i l'acompanyament a persones majors, les beques per els menjadors a les escoles , treballada en conjunt amb el consell comarcal i les entitats socials. També comenta la reformulació targeta moneder, replantejar el projecte perquè les famílies puguin decidir com fer us de la alimentació dels seus fills.

En un altre punt a l'àmbit del feminisme i de la violència masclista, es proposa un increment en el servei del SIAT d'un 15% ampliació del pressupost. Explica que hi ha un projecte per a dones emprenedores.

Col·lectius de discapacitats i de gent gran explica que s'està treballant en un projecte de trucades per tal de saber que es necessita per poder crear una xarxa de suport. Comenta que s'està fent un replantejament del projecte per millorar el servei de d'atenció domiciliaria. Explica que s'està treballant en diferents ajuts econòmics per finançar serveis terapèutics. Es vol aportar un projecte de digitalització a les persones majors amb un servei de préstec de tabalet. També explica que s'està treballant amb la entitat Solidança per fer la digitalització mes accessible a un col·lectiu de persones amb discapacitats, de diversos orígens o amb dificultats amb l' idioma. Per les persones amb discapacitats, s'està treballant amb els nois al lleure. Explica també el projecte de salut mental, per poder abordar aquestes necessitats derivades del tema Covid, veure quines noves necessitats te la ciutat i afrontar-les.

Pren la paraula la **Sra. Mireia Aldana**, per parlar de quatre línies d'acció: comença explicant la dels parcs públics i places de la ciutat, informa que ja esta contractada l'empresa per fer vies didàctiques i també fauna i flora, proposta de gimcanes per a les famílies i per a les escoles fer un exclusivament. Comenta una altre punt son els patis escolars s'està treballant amb les escoles que tenen una diagnosi de projecte en comprar els materials i per aquelles que encara no tinguin la diagnosi contractar-les

per poder millorar les seves instal·lacions al pati. El tercer punt és digitalitzar l'escola municipal de música, explica que s'ha de fer tota la connectivitat per dotar les aules i garantir dispositius als alumnes. El quart punt apunta a la dotació tecnològica a col·legis públics i primària, per que pugui adaptar-se al dia a dia, comenta que l'ajuntament farà una dotació de 15 a 20 PC's més el seu armari de carrega i de la reposició.

Pren la paraula el **Sr. Aitor Rivera** i comença amb l'exposició de l'àmbit de joventut explica que faran la contractació d'un educador social. També explica sobre l'habitatge i els 3 projectes sobre i es farà en un contracte menor de serveis i també es contractarà un educador social per fer seguiment als habitatges de l'ajuntament. Comenta sobre uns ajuts per del pagament del lloguer amb un import màxim de 1000€ es pot incrementar en un 3% amb un màxim de 1120€ que podrien fer us els col·lectius les persones majors, menors de 35 anys, persones amb una discapacitat declarada o malaltia mental i víctimes de violència de gènere.

A continuació, explica la mesura d'assessorar a la ciutadania des de l'oficina local d'habitatge en la sol·licitud d'ajuts.

Seguidament, explica els projectes que tenen a veure amb l'impuls de la innovació i acceleració de projectes de videojocs per a dones. Pel que fa al comerç cometa sobre el Market place el comerç online, que s'està treballant amb la moneda local per crear una economia circular.

Pren la paraula el **Sr. Oriol Bossa** per explicar sobre la millora de la recollida de residus i una minimització de la generació. Seguidament explica que hi ha subvencions per a petits comerços en base a les seves generació de residus també explica que sobre les entitats s'han fet diferents treballs per poder facilitar l'obtenció de subvencions.

Pren la paraula la **Sra. Loren Rider** explica que de les ajudes que es van aprovar el 4 de març i també comenta una de les ajudes de 508.000€ per fomentar el recolzament dels comerços. També comenta sobre els plans d'ocupació i la seva iniciació

Pren la paraula el **Sr. Manel Leiva** explica que es per actualitzar el marc formatiu sobre els cicles i vehicles de mobilitat personal i ensenya un arxiu on es veu com quedarà la xarxa de carrils bici en els propers anys.

Pren la paraula el **Sr. Manel Martínez** proposa a l'àmbit de cultura donar suport a la creació i promoure la cultura local també sobre parla sobre la programació virtual. Explica que tot el que s'ha fet a la pandèmia virtualment s'hauria de continuar mantenint-lo paral·lelament.

Tot seguit es dona inici al torn obert de paraula.

Pren la paraula el **Sr. Manuel Guerra** per preguntar si es pot tindre coneixement si a les residències de persones majors disposen de plantilles i professionals disposen del que necessiten els ciutadans. Una altra pregunta es referent als bancs, si es pot parlar amb els directors de les oficines per trobar una solució i que les persones majors no hagin de comptar amb cuidadors o terceres persones per treure els seus diners.

Sra. Flavia Reina respon que tot i que no tenen competències en aquests punts ho treballaran per poder trobar una solució. També comenta que al projecte de creació de la xarxa ja està en marxa els ajuts amb els bancs, farmàcies i comerços.

Sr. Xavier, Amics de la Natura, fa tres preguntes: la primera, sobre el tema de l'aparcament i la reducció del trànsit, hi ha possibilitat de tenir aparcaments comunitaris i parlar amb les constructores per veure si es poden adaptar per el servei de la ciutadania? En l'àmbit de l'energia i sostenibilitat, estat energètic de les instal·lacions solars, en quin estat està tot aquest projecte, ja tenim un pla específic o cal treballar més amb la gent per fer més atractiva aquesta iniciativa per a les comunitats de veïns? Pel que fa al suport a les entitats, demana si hi ha espais que puguin ser cedits per ser utilitzats per un conveni per que les entitats en un moment donat si volen créixer necessitaran un lloc específic. També recalca la importància de les sales de zoom i la manera virtual poder utilitzar les eines les entitats.

Pren la paraula la **Sra. Julia Latorre** i agraeix el treball i vol preguntar al Sr. Aitor Rivera sobre l'habitatge; demana que s'està fent a Sant Feliu, com funciona l'habitatge en el sistema social?

El **Sr. Aitor Rivera** fa una aclariment del que hi ha en marxa la promoció de Mas Lluí per gent gran de 90 habitatges amb serveis fundació de família i Benestar, que estaran construïts a finals de 2022. Carrer Ansem Clavé en un solar que hi havia dedicat a aparcament seran 40 habitatges que seran 20 de venda i 20 de lloguer, que s'està fent juntament amb INSOL. Al carrer del pla ja hi ha gent vivint de protecció oficial de lloguer i s'ha començat la construcció del 4t pis. També al carrer Pi Maragall s'ha fet la reforma d'un primer pis i la creació d'una segona planta.

La **Sra. Lidia Muñoz** esmenta la possibilitat de fer-li arribar un estat de la qüestió de tots els recursos amb les dades de com està l'habitatge .

Pren la paraula el **Sr. Francesc Sánchez** demana rebre les presentacions que s'han fet servir a la reunió. A nivell de residus, d'acord amb lo que es diu, un tipus de benefici directe per reciclatge. Una altra pregunta es si hi ha un pla de rescat per les persones que hi ha a l'ERTE. També comenta la regularització sobre la mobilitat sostenible. Pregunta si es pot fer jornades de circulació vial sobre els pertinents. Agraeix la col·laboració dels participants al pacte.

El **Sr. Oriol Bossa** respon sobre les escombraries. Està previst el pagament per generació com menys genera menys pagues per al comerç. Això es farà gràcies a un projecte previ de sensorització dels contenidors que permetrà tenir dades per a l'estudi. Comenta que encara la indústria no està preparada per fer els contenidors personalitzats per al ciutadà.

Respon la **Sra. Loren Rider** hi ha a la comarca 82866 ERTES i encara no tenen cap pla per aquestes persones. Comenta que a l'Ajuntament si està treballant amb persones en situació d'atur.

Respon el **Sr. Ricard Valls** sobre els patinets, comenta que a la informació que enviarà ja hi ha contemplada una campanya per promoure el bon ús dels patinets i realitzar accions formatives.

Pregunta el **Sr. Manel Carrion** comenta que els ocupa i preocupa la situació de salut mental des de la part dels esports i reforçar les entitats esportives. Respecte a la taxa per el resta de la ciutadania, fer qualcun estímul econòmic com es fa a Sabadell per sensibilitzar a la ciutadania en fer reciclatge. A continuació, pregunta pel soterrament: quan iniciaran efectivament les obres.

El **Sr. Oliver Gonzalez** comenta que està d'acord amb l'iniciativa de la Salut Mental.

Pregunta el **Sr. Isaac Amela** sobre les subvencions a les entitats quan sortirà el termini per fer la sol·licitud de subvencions? La segona pregunta es, quins serveis estan pensats fer per les subvencions per a les persones amb discapacitat? I la tercera pregunta es per el Sr. Aitor Rivera. Digitalització per a les persones amb discapacitat?

Pren la paraula la **Sra. Lourdes Borrell** vol comentar que com la part de subvencions de L'AMB arribaran més tard, cal tenir en compte que des de el consell comarcal es repartiran 11 milions d'euros per repartir als ajuntaments i això pot servir per tirar endavant el pacte de ciutat. Hi ha 2 programes; en el primer ens toquen 100 mil euros i després 7,43€ per habitant que seran uns 430 mil euros per fer els programes formatius, ocupació, sostenibilitat, medi ambient, la cultura, l'economia taronja, les entitats esportives. No hi ha cofinançament ja que s'utilitza el 90%.

Pren la paraula la **Sra. Maribel González** per preguntar si els tallers de digitalització per la gent gran es podríem ampliar també a les entitats?

Respon el **Sr. Manel Leiva** sobre els aparcaments, dient que ja s'està treballant als aparcaments del carrer com també als edificis. Comenta que ja hi ha una ajuda a l'IBI durant 3 anys per les comunitats que ofereixen a posar el seu sostres fotovoltaics, explica que al final de maig s'espera que s'aprovi definitivament el reglament per l'autoconsum serà variable i no dinàmic.

Respon la **Sra. Lidia Muñoz**, respon a Francesc esta prevista una campanya de formació a les escoles ja que la majoria de usuaris son adolescents.

Finalitza la **Sra. Lidia Muñoz** amb la situació actual del soterrament, ja esta licitada i adjudicada, comenta que per la pandèmia es va redirigir al ministeri una part del pressupost a els ajuts de compra d'Epi's i a la salut, llavors s'està treballant amb menys 5 milions. Es va arribar a l'acord al desembre i es va publicar la part pressupostària que ja esta tancada. Per altra banda esta la part administrativa que consta d'un pressupost de 62 milions d'Euros. Primer tancar el projecte modificat que presenta la empresa adjudicatària, que va fer l'oferta de 90 milions d'euros i s'adjudiquen 62 milions. ADIF està valorant com tancar-lo i els diuen que esta pràcticament tancar. Per una altra banda estan les expropiacions de 3km de tanca. I un 3er element tota la senyalització interna de circulacions ferroviàries. Agraeix la feina de tots els participants.

El **Sr. Ricard Valls** afegeix la participació. Afegeix que s'enviarà la documentació per correu electrònic.

Acords presos

Ampliar els recursos destinats a l'àmbit de la Salut Mental